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Referat af møde i Aarhus BSS Uddannelsesforum 

Tid: Torsdag den 24. februar 2022, kl. 9.00-12.00 

Sted: AU’s Konferencecenter, Fredrik Nielsens Vej, mødelokale 1 
 

 

Til stede: 

Medlemmer 

Studienævnsformænd 

Lars Thorup Larsen (Statskundskab); Michael Svarer (Økonomi); Mimi Yung 

Mehlsen (Psykologi); Christa Thomsen (Virksomhedskommunikation og IT); 

Lars Esbjerg (Erhvervsøkonomi) 

  

Studenterrepræsentanter 

Rune Godske Bachmann (Statskundskab); Nicolas Seidenschnur (Økonomi); 

Jacob Kampman (Jura); Amalie Palme (Erhvervsøkonomi)  

 

Morten Rask, Prodekan for Uddannelse, Aarhus BSS 

 

Observatører 

Carsten Willemoes Jørgensen (HA (jur.) og Cand.merc.(jur.)); Mogens Dilling-

Hansen (Erhvervsøkonomi); Frank Thinggaard (Cand.merc.aud.); Jan Laursen 

(BDE, Herning); Inger Mørch Hauge (Erhvervsøkonomi – Herning) 

 

Faste deltagere 

Fatos Kutllovci (Rådgiver, Fakultetssekretariatet); Anni Bækgaard Langberg 

(Studiechef, Aarhus BSS Studier); Hanne Falsig (sekretariatsbetjening, Aarhus 

BSS Studier) 

 

Gæster: 

Punkt 4: Lisbeth Sonne Christensen, BSS Studier 

Punkt 5: Klaus Mors Kristensen, BSS Studier 

Punkt 6-7: Mustapha El-Ahmad og Katrine Læbo Hansen, BSS IT og Digitalise-

ring 

Punkt 8: Lisbeth Sonne Christensen, BSS Studier 

Punkt 9: Christine Brink Schmidt, Uddannelsesjura og Jens Bundgaard, AU 

Dual Career 

 

Fraværende 

Malene Kerzel (Jura); Hans Henrik Hansen (Ingeniøruddannelserne i Her-

ning); Signe Kirk Hovaldt (Psykologi); Bjarne Elsgaard Eskildsen (Ingeniørud-

dannelserne i Herning); Peter Bjerre Mortensen (Politik og Økonomi); Torben 

Tambo (Cand.polyt., Herning); John Bang Mathiasen (GMM, Herning); Jakob 

Arnoldi (Cand.it –ITKO), Christian Waldstrøm (Virksomhedskommunikation) 
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DAGSORDEN 

D: drøftelsespunkt; B: beslutningspunkt; O: orienteringspunkt 

 
1. Godkendelse af dagsorden (9.00) (B) 

2. Præsentationsrunde (9.05) 

3. Konstituering af Aarhus BSS Uddannelsesforum 2022 (9.15) (B) 

4. Præsentation af Aarhus BSS Uddannelsesforum (9.25) (O) 

5. Uddannelseskvalitetsprocesser på Aarhus BSS (9.40) (O) 

6. Opfølgning på undervisningsevaluering efteråret 2021 (9.55) (O, D) 

7. Evaluering af projektorienteret forløb (10.15) (O, D) 

8. Håndtering af sager vedr. afmelding af fag, hvor der ikke er brugt prø-

veforsøg (10.50) (O) 

9. Generelle retningslinjer for optagelse af undervisning og retningslinjer 

for Dual-Career studerende (11.05) (O, D) 

10. Orienteringspunkter (11.35) 

11. Forslag til kommende punkter (11.45) 

12. Eventuelt (11.50) 

13. Opsummering af dagens møde (11.55) 

 

************************************************* 

 
1. Godkendelse af dagsorden (B) 

v. den afgående formand 

 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

2. Præsentationsrunde  

v. mødedeltagerne 

 

Aarhus BSS Uddannelsesforum har fået flere nye medlemmer, og mødedeltagerne præ-

senterede derfor kort sig selv. 

 
 

3. Konstituering af Aarhus BSS Uddannelsesforum 2022 (B) 

v. den afgående formand 

 

Lars Esbjerg, formand for Studienævnet for Erhvervsøkonomi, blev genvalgt som for-

mand, og Amalie Palme, næstformand for Studienævnet for Erhvervsøkonomi blev 

valgt som næstformand. 
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4. Præsentation af Aarhus BSS Uddannelsesforum 

v. den nyvalgte formand 

Gæst: Lisbeth Sonne Christensen, Aarhus BSS Studier 

 

Lars Esbjerg præsenterede Aarhus BSS Uddannelsesforums opgaver og sammensæt-

ning. 

 

Aarhus BSS Uddannelsesforum er dels et koordinerende organ på tværs af fakultetets 

studienævn, dels et rådgivende forum for organer med beslutningskompetence, dvs. 

studienævn, dekanat og fakultetsledelse, i forbindelse med regulering af uddannelses-

området. 

 

Aarhus BSS Uddannelsesforum har til opgave: 

 at bidrage til den fælles kvalitetssikring af Aarhus BSS’ uddannelser med afsæt 

i den fastsatte politik for uddannelsesområdet på Aarhus Universitet og Aarhus 

BSS 

 at samle op på og drøfte uddannelseskvalitetsprocesserne ved Aarhus BSS 

 at fungere som sparringspartner for studienævn, dekanat og fakultetsledelse 

 at varetage den koordinerende funktion mellem studienævnene på Aarhus BSS, 

herunder at have særligt fokus på sager, der vedrører grænsespørgsmål mellem 

de enkelte uddannelser 

 at sikre, at de studerende så vidt muligt møder en ensartet praksis på tværs af 

fakultetet 

 

Arbejdet i Uddannelsesforum tilrettelægges i et samarbejde mellem prodekanen for 

uddannelse, formanden og næstformanden med støtte fra BSS Studier. 

 

Medlemmerne af Aarhus BSS Uddannelsesforum er prodekanen for uddannelse samt 

studienævnsformænd og studienævnsnæstformænd for de 7 studienævn, der har an-

svar for fuldtidsuddannelserne. Herudover deltager studieledere, der ikke er studie-

nævnsformænd, studiechefen for Aarhus BSS Studier, en uddannelsesrådgiver fra Aar-

hus BSS Studier (sekretariatsbetjening af Uddannelsesforum) og en uddannelsesrådgi-

ver fra Fakultetssekretariatet. Der afholdes ca. 3 møder pr. semester. 

 

Lisbeth Sonne Christensen gav en kort introduktion til delegationsskrivelsen, der var 

udsendt som bilag til punktet. Delegationsskrivelsen har bl.a. til formål at sikre en ens-

artet praksis for de studerende, hvor det er muligt, og beskriver sagstyper og praksis 

for sager, der kan afgøres administrativt, og giver en oversigt over den praksis, der gæl-

der inden for de enkelte studienævn. Lisbeth Sonne Christensen orienterede om, hvor-

dan BSS Studier arbejder med delegationsskrivelsen i praksis og oplyste, at ændrings-

forslag til delegationsskrivelsen drøftes en gang årligt i BSS Uddannelsesforum i sep-

tember, hvorefter de behandles i de enkelte studienævn. 
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Studienævnenes dispensationskompetence finder anvendelse i forhold til uddannelses-

faglige problemstillinger, hvilket indebærer, at en række sagstyper som fx faktisk for-

valtningsvirksomhed ikke afgøres af studienævnene. Faktisk forvaltningsvirksomhed 

vedrører eksempelvist holdsætning samt tilmelding til undervisning og eksamen. 

 

 

5.  Uddannelseskvalitetsprocesser på Aarhus BSS  (O) 

v. prodekanen for uddannelse 

Gæst: Klaus Mors Kristensen, Aarhus BSS Studier 

 

Som bilag til punktet havde mødedeltagerne fået tilsendt sagsfremstillinger, proces, 

principper og rammer for uddannelseskvalitetsprocesser og uddannelsesrapport med 

ledelsespåtegning. 

 

Morten Rask introducerede kort uddannelseskvalitetsprocesserne på Aarhus BSS, som 

er omfattet af Aarhus Universitets kvalitetspolitik. Der er i 2021 udarbejdet en ny kvali-

tetspolitik, som er mere enkel og mindre detailorienteret, og som i højere grad sætter 

fokus på de studerende og deres udbytte. 

 

Kvalitetspolitikken indeholder 4 delpolitikker: 

 Den gode studiestart  

 Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser  

 Motiverende studie- og læringsmiljøer 

 Stærke kandidater med relevante kompetencer  

 

På uddannelsesniveau adresseres kvaliteten på de årlige statusmøder, og herudover 

gennemgår alle uddannelser hvert femte år en uddannelsesevaluering. Grundlaget for 

drøftelserne er en række data baseret på de fastsatte indikatorer samt supplerende 

nøgletal. Resultatet af uddannelseskvalitetsmøderne er dels et referat, dels en handle-

plan med opfølgningspunkter, som der arbejdes videre med i regi af det relevante stu-

dienævn. 

 

Baseret på de statusmøder og uddannelsesevalueringer, som er gennemført i årets løb, 

udarbejdes der sidst på året en uddannelsesrapport, som redegør for uddannelsernes 

kvalitet. Uddannelsesrapporten indeholder ud over en afrapportering på sidste års 

handleplan og en opfølgning på kvalitetspolitikkens delpolitikker en ny handleplan, 

som vil danne grundlag for det strategiske arbejde på uddannelsesområdet ved Aarhus 

BSS i den kommende periode.  

 

Morten Rask redegjorde herefter for, at der er foretaget en tilpasning af følgende tre in-

dikatorer, som indgår i datagrundlaget for de årlige statusmøder og dialogmøderne: 

 

 Indikator 6a: VIP/DVIP ratio for de ordinære BA/KA-uddannelser 

 Indikator 2b/6b: Vidensgrundlaget for erhvervsrettede/professionsbachelor- 

og diplomuddannelser 
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 Indikator 8: Dimittendledighed for de ordinære KA-uddannelser 

 

Indikator 6a er afskaffet for de ordinære uddannelser, da der er en anden indikator, 

som vedrører VIP dækningsgraden (6c). Indikator 6a har været kritiseret af de uddan-

nelser (især jura, erhvervsjura, psykologi, cand.merc.aud.), hvor der bevidst anvendes 

en høj grad af kvalificeret DVIP med henblik på at sikre praksisnær undervisning. 
 

Indikator 2b/6b erstattes af en kvalitativ oversigt over fagmiljøets vidensaktiviteter 

som led i en samlet model for monitorering af vidensgrundlaget. 

 

For så vidt angår indikator 8 om dimittendledighed, er intervallet for gul grænseværdi 

udvidet fra 9,6% - 11,4% til 9,6% - 17,1%. 

 

Uddannelsesforum tog orienteringen om eftersyn og opdatering af kvalitetssystem og 

kvalitetspraksis til efterretning, og studienævnsformænd/studieledere tager orienterin-

gen med videre på de næstkommende studienævnsmøder. 

 

 

6. Opfølgning på undervisningsevaluering efteråret 2021 (O, D) 

v. den nyvalgte formand 

Gæster: Mustapha El-Ahmad og Katrine Læbo Hansen, BSS IT og Digitalisering 
 

Som bilag til punktet var der fremsendt notat om undervisningsevaluering efterår 

2021.  

 

I efteråret 2021 skiftede AU til et nyt Learning Management System (LMS). I kursus-

evalueringssammenhæng har det ikke haft betydning for Aarhus BSS, da fakultetet si-

den 2015 har brugt evalueringssystemet BLUE, som nu er udbredt til at systemunder-

støtte undervisningsevalueringen på hele AU. Skiftet til det nye LMS har dog betydet 

ændringer i organiseringen af arbejdet og i datastrukturen. 

 

Med henblik på kvalitetssikring af data sender evalueringsteamet et link til de kursus-

ansvarlige i starten af hvert semester. Oplysningerne kontrolleres og godkendes i lidt 

over halvdelen af tilfældene. 

 

I samarbejde med flere studieledere har evalueringsteamet optimeret og tilrettet kur-

susevalueringsrapporterne. Herudover kan studielederne som noget nyt følge med i 

udviklingen i svarprocenterne, mens kursusevalueringerne gennemføres, hvilket giver 

mulighed for at iværksætte tiltag til højnelse af svarprocenterne.  

 

I efterårssemestret 2021 ligger den gennemsnitlige svarprocent på Aarhus BSS på ca. 

41. Det svarer til en stigning på ca. 9 procentpoint i forhold til foråret 2021 og ca. 3 pro-

centpoint i forhold til efteråret 2020. Den gennemsnitlige svarprocent ligger dermed 

på samme niveau som før coronapandemien. Der er fortsat store forskelle på svarpro-

centerne for de forskellige studienævn, som ligger mellem 33% og 62%. 
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Med henblik på højnelse af svarprocenterne er det er vigtigt, at underviserne opfordrer 

de studerende til at besvare evalueringsskemaerne, at der afsættes tid i undervisningen 

hertil, og at de studerende får feedback på undervisningsevalueringerne. Fra studen-

terside blev det fremhævet, at det tager tid at udfylde skemaerne, hvis de studerende 

skriver kommentarer, og at der ofte ikke afsættes den fornødne tid. Herudover modta-

ger de studerende mange spørgeskemaundersøgelser, ikke kun med henblik på kursus-

evaluering, men også i i forbindelse med fx studiemiljø.  

 

På HD er der som en forsøgsordning blevet reduceret kraftigt i antallet af evaluerings-

spørgsmål for foråret 2022. Det bliver interessant at se, om tiltaget får effekt på svar-

procenterne. 

 

De studerende oplever generelt ikke et lavere udbytte af onlineundervisning, medmin-

dre undervisningen har haft en interaktiv karakter. Det skal dog tages i betragtning, at 

de studerende har udtrykt tilfredshed under de givne forhold, hvor undervisningen 

ikke kunne gennemføres fysisk. I evalueringssammenhæng er der ikke sket ændringer i 

spørgerammen i forhold til perioden før nedlukning. Det giver et godt grundlag for at 

sammenligne de studerendes oplevelser og udbytte, men samtidig mistes muligheden 

for at få feedback vedr. oplevelsen af online undervisning. Hvis online undervisning 

opretholdes på et vist niveau, kan man overveje at tilføje spørgsmål målrettet denne 

undervisning. 

 

Det blev konkluderet, at undervisningsevalueringsresultaterne generelt ser fornuftige 

ud. 

 

Studielederne har oplevet forskellige uhensigtsmæssigheder i forbindelse med efter-

årets undervisningsevaluering, og Mustapha El-Ahmad opfordrede til, at de studiele-

dere, der ikke allerede har kontaktet Line Krogh Heltoft fra evalueringsteamet, sender 

en mail til hende med en kort redegørelse for problemerne. 

 

 

7. Evaluering af projektorienteret forløb (10.15) (O, D) 

v. den nyvalgte formand 

Gæster: Mustapha El-Ahmad og Katrine Læbo Hansen, BSS IT og Digitalisering 

 
Forud for mødet var der fremsendt sagsfremstilling, oversigt over omfanget af projekt-

orienterede forløb på Aarhus BSS, pilotprojekt for cand.merc. og psykologi samt case-

samling om arbejdet med at kvalitetsudvikle praktikken på erhvervsakademiuddannel-

serne. 

 

Det store og tiltagende omfang af projektorienterede forløb ved Aarhus BSS, herunder 

en række obligatoriske praktikforløb, nødvendiggør en mere systematisk kvalitetssik-

ring af den del af uddannelserne, som projektorienterede forløb hhv. praktik udgør.  
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Morten Rask påpegede, at evaluering af projektorienterede forløb ligeledes drøftes i 

Uddannelsesudvalget, hvor der er enighed om, at der generelt er et behov for at arbejde 

videre med dette aspekt af kvalitetssikring af uddannelserne.   
 

Selve læringsudbyttet vurderes ved eksamen, men evalueringen af projektorienterede 

forløb har til formål at evaluere læringsforløbet. 

 

Aarhus BSS har erfaringer med evaluering af projektorienterede forløb på civilingeni-

øruddannelsen i teknologibaseret forretningsudvikling og diplomingeniøruddannelsen 

i Global Management and Manufacturing.  

 

Studieleder Lars Esbjerg orienterede om, at der i efteråret 2021 er gennemført et pilot-

projekt med evaluering af projektorienteret forløb på cand.merc. Svarprocenten ligger 

på 21,6. Studienævnet for Erhvervsøkonomi har arbejdet meget med udarbejdelse af 

udførlige læringsmål i kursusbeskrivelserne for projektorienteret forløb med henblik 

på at skabe forventningsafstemning. Evalueringsresultaterne viser, at de studerende 

generelt er meget tilfredse med de projektorienterede forløb, men at der har været 

nogle få uheldige forløb. Det gennemsnitlige udbytte ligger på 4,4, og 83,5% har angi-

vet, at det projektorienterede forløb har givet et godt indblik i, hvad det vil sige at være 

en del af en arbejdsplads.  

 

Pilotprojektet har vist, at det er muligt at systemunderstøtte evaluering af projektorien-

terede forløb efter samme fremgangsmåde som undervisningsevalueringer.  

 

Studieleder Mimi Yung Mehlsen orienterede om, at der i efteråret 2021 er gennemført 

en evaluering af det obligatoriske forløb psykologpraktik. Evalueringen er foretaget af 

fagets praktikkoordinator, som selv har udviklet et spørgeskema. Der indgår 3 typer 

ansættelser i hhv. regionen, kommunen og private ansættelser i evalueringen. De stu-

derende er blevet spurgt ind til bl.a. tilfredsheden med praktikforløbet, arbejdsbyrde, 

arbejdsopgaver, kvaliteten af supervision fra praktikstedet. Praktikstederne er ligeledes 

blevet spurgt om deres oplevelser af praktikforløbet. Svarprocenten for de studerende 

ligger på 46, og evalueringen ser generelt fin ud.  

 

I foråret 2022 vil der blive arbejdet med en videreudvikling af systemunderstøttelse af 

evaluering i BLUE, herunder fintuning af systemopsætningen, så data kan kobles med 

studerende, vejleder og værtsorganisation. Evaluering af projektorienterede forløb skal 

udbredes på tværs af fakultetets uddannelsesportefølje, og der skal ske en prioritering 

på baggrund af omfanget af projektorienterede forløb. 

 

Der foretages en opfølgning i studielederkredsen med henblik på etablering af et evalu-

erings-setup fra efteråret 2022.  

 

I Uddannelsesforum følges der op på proceduren for opfølgning på evalueringer af pro-

jektorienterede forløb/praktikforløb. 
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8. Håndtering af sager vedr. afmelding af fag, hvor der ikke er brugt prø-

veforsøg (O) 
v. den nyvalgte formand 

Gæst: Lisbeth Sonne Christensen, Aarhus BSS Studier 

 

Som bilag til punktet havde mødedeltagerne modtaget sagsfremstilling samt afgørelse 

fra Uddannelses- og Forskningsstyrelsen. 

 

Afgørelsen fra Uddannelses- og Forskningsstyrelsen af 13. januar 2022 fastslår, at sa-

ger vedr. afmelding af fag, hvor der ikke er brugt prøveforsøg, udgør faktisk forvalt-

ningsvirksomhed. Det indebærer, at afgørelseskompetencen i denne sagstype er place-

ret i universitetets ledelsesstreng og ikke i studienævnene som hidtil antaget. Derfor 

bør disse sager håndteres ensartet, medmindre praktiske og faglige hensyn tilsiger an-

det. Sager vedrørende afmelding af fag, hvor der ikke er brugt prøveforsøg, håndteres 

fremadrettet i BSS Studier.  

 

Til- og afmeldeperioden for fag på Aarhus BSS fremgår af studieportalerne og er nor-

malvis hhv. 1.-5. maj for fag i efterårssemesteret og 1.-5. november for fag i forårsseme-

steret.  Efter disse frister vil studerende kun kunne frameldes valgfag, hvis der forelig-

ger usædvanlige forhold eller særlige omstændigheder, der kan begrunde afmelding ef-

ter afmeldefristen. 

 

Studienævnet for Erhvervsøkonomi og Studienævnet for Økonomi har hidtil haft den 

praksis, at studerende kan udskifte deres fagtilmeldinger frem til hhv. én uge og to 

uger inde i semesteret. Det skal kommunikeres tydeligt til disse studerende, at der 

fremadrettet er tale om bindende valgfagstilmeldinger. 

 

Lisbeth Sonne Christensen oplyste, at der ved sidste tilmeldingsrunde var 24 stude-

rende fra erhvervsøkonomi, der havde søgt om skift af valgfag, hvoraf ca. halvdelen 

søgte, før undervisningen gik i gang. På økonomi var de tilsvarende tal, at 19 stude-

rende søgte om skift af valgfag, heraf 6 før undervisningsstart. 

 

Repræsentanterne fra Studienævnet for Erhvervsøkonomi og Studienævnet for Øko-

nomi udtrykte bekymring for den nye praksis, da de studerende hidtil har haft mulig-

hed for at udskifte valgfag, hvis de ikke havde det nødvendige faglige niveau. Det har 

vidtrækkende konsekvenser for studerende, der ikke kan bestå et fag, da de udmeldes 

af studiet. Studielederen for HA(jur.) og cand.merc.(jur.) påpegede, at det særligt for 

studerende fra kombinationsuddannelser kan være vanskeligt at sikre sig, at de har de 

fornødne faglige forudsætninger. 

 

Efter en længere diskussion blev det besluttet, at det skal undersøges nærmere, om der 

er et mønster i, hvilke fag der sædvanligvis ønskes udskiftet, og om der i givet fald er 

mulighed for en tydeliggørelse i kursusbeskrivelsen af det krævede faglige niveau og 

det faglige indhold. Når disse forhold er afdækket, vil studienævnsformændene for de 



 

 

  

  

Side 9/11 

 

SCHOOL OF BUSINESS AND SOCIAL SCIENCES 

AARHUS UNIVERSITET 

 


to studienævn, prodekanen for uddannelse samt Lisbeth Sonne Christensen kigge nær-

mere på de konkrete tilfælde. 

 

Det skal endvidere undersøges, hvordan evt. skift af valgfag håndteres for indkom-

mende udvekslingsstuderende. 

 

 

9. Generelle retningslinjer for optagelse af undervisning og retningslinjer 

for Dual Career studerende (O, D) 
v. den nyvalgte formand 

Gæster: Christine Brink Schmidt, Uddannelsesjura og Jens Bundgaard, AU Dual Ca-

reer 

 

Forud for mødet var der fremsendt sagsfremstilling til mødedeltagerne. 

 

Optagelse og streaming af undervisning er fortsat relevant efter corona-nedlukningen, 

og Uddannelsesudvalget har i efteråret 2021 vedtaget nye retningslinjer for optagelse 

og streaming af undervisning med et mere langtidssikret format. Retningslinjerne, som 

ikke er ændret afgørende i forhold til foråret 2021, blev vedtaget ud fra den forudsæt-

ning, at Aarhus Universitet er et campus-universitet, hvor det fysiske fremmøde er ud-

gangspunktet. 

 
Studerende må som udgangspunkt hverken optage undervisning eller dele undervise-

rens optagelser af undervisning uden underviserens og de medstuderendes samtykke. 

 

Studerende, som er del af Dual Career ordningen, kan i perioder have behov for, at hele 

eller dele af deres undervisning bliver optaget eller streamet, hvis de er forhindret i at 

møde op fysisk. I disse tilfælde må den studerende på et Dual Career forløb finde en 

medstuderende (studieassistent), der kan hjælpe med at optage undervisningen. Både 

den Dual Career studerende og den medstuderende gøres tydeligt opmærksom på, at 

optagelserne alene må anvendes af den Dual Career studerende. Ved holdundervisning 

kan optagelse kun ske med undervisers og medstuderendes samtykke. Ved forelæsnin-

ger skal optagelsen varsles for underviser senest en uge, før undervisningen finder 

sted. Den studerende skal medbringe dokumentation i form af et varslingsbrev atteste-

ret af Dual Career. Jens Bundgaard oplyste, at der p.t. er ca. 10 Dual Career stude-

rende, der gør brug af optagelse af undervisning, de øvrige låner noter o.l. fra medstu-

derende. 

 

Studerende, der som led i specialpædagogisk støtte (SPS), har brug for at optage un-

dervisning, og på grund af funktionsnedsættelsen eksempelvis får tildelt en diktafon, 

kan optage undervisning uden samtykke. Den studerende skal dog varsle dette overfor 

underviser, senest en uge før optagelsen finder sted. 

 

Retningslinjerne blev besluttet i oktober måned, og Jens Bundgaard har fået mange 

henvendelser fra undervisere, da retningslinjerne er opdateret på hjemmesiden uden 

medfølgende kommunikation. 



 

 

  

  

Side 10/11 

 

SCHOOL OF BUSINESS AND SOCIAL SCIENCES 

AARHUS UNIVERSITET 

 


Morten Rask oplyste, at der som led i kommunikationsindsatsen skulle være udarbej-

det en pixi-bog til formidling af retningslinjerne, men at dette beklageligvis ikke var 

sket. Prodekanen har gjort opmærksom på dette. 

 

  

10.  Orienteringspunkter 

10.1 Udvalget for Uddannelse/Dekanatet/Fakultetsledelsen 

Der var ingen orienteringspunkter. 

 

10.2 Aarhus BSS Studier 

Der var ingen orienteringspunkter. 

 

 

11. Forslag til kommende punkter  

v. den nyvalgte formand 

 

Der var ikke umiddelbart forslag til kommende punkter, men mødedeltagerne kan 

rette henvendelse til formand, næstformand, prodekan eller uddannelsesrådgivere, 

hvis der er punkter, der ønskes drøftet i Uddannelsesforum. 

 

 

12. Eventuelt 

Praksis fra andre universiteter 

Der blev opfordret til generelt at inddrage input om praksis fra andre universiteter, da 

det kan nuancere drøftelserne. 

 

Diplom/Udtalelser til studerende 

På det seneste møde i Uddannelsesforum blev det oplyst, at der findes et AU-bevis/di-

plom for anerkendelse af studerendes arbejde i studienævnet, men det har desværre 

vist sig ikke at være tilfældet. Prodekanen opfordrede alle studienævn til at gøre brug af 

det eksisterende udkast til udtalelse, der var med som bilag til sidste møde, således at 

studerende, der stopper i studienævnene, automatisk får en udtalelse som anerken-

delse for deres arbejde. 

 

 

13. Opsummering af dagens møde  

v. den nyvalgte formand 

 

Formanden opsummerede dagens møde, som blev indledt med genvalg af formand og 

valg af næstformand. 

 

Der har været en del orienteringspunkter vedr. bl.a. Uddannelsesforums opgaver og 

uddannelseskvalitetsprocesserne på AU, hvor der er foretaget mindre justeringer på 

baggrund af de erfaringer, man har gjort. 
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Der er endvidere blevet diskuteret undervisningsevalueringer, og evalueringsteamet er 

gjort opmærksom på nogle uhensigtsmæssigheder som følge af skiftet fra Blackboard 

til Brightspace. 

 

Evaluering af projektorienterede forløb er blevet drøftet, og der skal igangsættes et ar-

bejde omkring erfaringsudveksling og styrkelse af udprøvninger på nogle områder. I 

Studienævnet for Erhvervsøkonomi er det de studerendes opfattelse, at udprøvningen 

er blevet for omfattende.  

 

Herudover er der blevet drøftet ensartet praksis for afmelding af fag, hvor der ikke er 

brugt prøveforsøg, og der indhentes yderligere data om fag og antal studerende til nu-

ancering af debatten. 

 

Afslutningsvist blev optagelse af undervisning diskuteret, herunder baggrunden for 

retningslinjerne og undtagelserne for Dual Career studerende. Der har uheldigvis ikke 

været tilstrækkelig kommunikation om de nye retningslinjer, hvilket er meldt tilbage til 

de relevante aktører. 

 

 

Mødet sluttede kl. 12.00. 

 


